
 

 

Referat til møde i skolebestyrelsen Vig skole 
 

Sted og 
tidspunkt 

Tirsdag d. 04.10.22 kl. 16.00-18.30 

Deltagere Forældre: Vicki Porsild, Ditte Marie Olesen, Mie Nitsche Vollbrecht 
Larsen, Mette Lund Bours og Nadia Olsen 
Elever: Josefine 7 kl. 
Medarbejdere: Thomas Jeppesen 
Ledelse: Yvonne Birkedal, Ib Kristensen, Rasmus Christensen 

Afbud/fravær Lone Marcussen, Jeanette Thorsen, Maja og Theodor 

 

Punkt 1 Godkendelse af dagsorden og referatet fra sidste møde. 

Ansvarlig Vicki, 5 minutter 

Referat fra 
sidste møde 

Godkendt 
OBS: Vi sammenlægger de 2 møder, D.1/11 og D.6/12 og afholder i stedet 
næste og sidste bestyrelsesmøde i år D.15/11   

 

Punkt 2 Orientering 

 Ledelsen 

 Bestyrelsen 

 Medarbejdere 

 Elever 
 

Ansvarlig og tid Vicki, 25 minutter 

Formål At give alle mulighed for at orientere. 

Referat  
Fra ledelsen informeres der om at der er terminsprøver I 
specialklasserækkerne. 
Der er ansat en ny børnehaveklasseleder – Det er ikke meldt ud til 
forældrene endnu. 
Politisk er der en opmærksomhed omkring førskolebørn, hvilket der højst 
sandsynligt kommer høringssvar på, som vi i bestyrelsen er deltagende i at 
lave. 
I skolevæsenet er der en dialog om skoleudvikling – skoleledelsen har 
initiativforslaget, men vil gerne have det drøftet her i bestyrelsen. 
Derudover skal det ud i medarbejdergruppen og elevgruppen.  
Altså, ud fra alle gruppernes input tager ledelsen beslutningen og det 
orienteres ud senere i processen. 
 
FOKUSPUNKTER:  

1. Læring: Effekt af læsebåndet på skolen 
2. Trivsel: relations cirklerne.  
3. Dannelse: Hvor går børnene hen, når de forlader skolen, 

uddannelsesvalg. 
 
Bemærkninger:  

- Bevægelses påvirkning på indlæring. Hvad gør idrætsvaner ift. 
Dannelse.  

 
Fra bestyrelsen bliver der bliver nævnt ønske om at klubben får et ”løft” 
ift. Pædagogisk aktivitet i klubben, og at der er begrænset plads pga. 
gamerudstyr m.m. 
Rasmus bidrager med at der i klubben er Sal hver dag, udeaktiviteter, 
madlavning, rulleskøjter m.m. Men at der godt kunne være videre ønske 



 

 

om en kreativ afdeling. 2(3) medarbejdere til 88 børn er også et vilkår når 
der skal ses på den pædagogiske planlægning og ramme. 
Skolen er presset på pladsmangel, men der er bolde i luften i forhold til 
nye løsninger. 
 
Der bliver også nævnt bekymring for brandvej i klubben, pga. møbler 
m.m. i smalle arealet. Angående klubben tilføjer ledelsen at der lige har 
været brandtilsyn uden bemærkninger. 
Fra medarbejderne bliver der meldt ud at i specialklasserækken går det 
stille og roligt. 
Fra eleverne er der Ønske om større areal at være på i udeområderne. Der 
har været fælleselevrådsmøde, der var politikere deltagende og ellers 

handlede det om at lære hinanden bedre at kende. 
 

 

Punkt 3 Orientering om Budget 2023 

Ansvarlig og tid Ib, 20 min 

Formål Se bilag. 

Referat  
Pladsudfordringen har båret frugt, der er blevet bevilliget en million til at 
lægge to biblioteker sammen. Der er flere muligheder på tegnebrættet, 
men der er ikke taget beslutning endnu. Nu skal der ses på hvad der 
forventes og forstås inden for denne ramme. 
Resten af budgettet er skole – og daginstitutionsområdet blevet rimeligt 
forskånet. Så det ligner et fornuftigt forlig der er kommet frem. 
 

 

Punkt 4 Evaluering af mødet med Børne, unge og uddannelsesudvalget. 

Ansvarlig og tid Vicki, 10 min 

Formål Orientering 

Referat  
Der har været besøg fra det politiske udvalg. De har været vist rundt på 
skolen og der kom nogle gode drøftelser frem. 
Der var to elevrepræsentanter med som også bidrog til og blev inddraget i 
dialogen. 
Politikkerne havde især fokus på forældrenes og elevernes synspunkter. 
De var også nysgerrige på valget i overgangen mellem børnehave og 
skolen. Fra bestyrelsens side blev der informeret om Trivsel, 
skolehjemsamarbejde, og orientering om den nye bestyrelse.  
Skolen fik meget ros på dagen, som bl.a. handlede om 
frikvartersordningen, skolehjem-samarbejdsdelen, idrætsprofilen, 
udskolingsdelen med linjer og inkluderende processer med 
skolepædagoger hele vejen igennem klassetrinene. 
Der blev drøftet det at blive frikommune ift. Skoleområdet og politikkerne 
ville gerne have input fra os og omvendt. 

 

 

Punkt 5 Principper 

Ansvarlig og tid Ib, 30 min 

Formål Drøftelse af  

 Princip for afvikling ekskursioner, lejrskoler og hytteture 
herunder økonomi på baggrund af evaluering hos elever, 
medarbejdere og ledelse. 



 

 

Referat Specialklasserækken har deres egen model som der ikke har været debat 
om ift. Ændringer m.m. 
Så drøftelsen kommer til at omhandle den anden del af skolen. 
Eleverne og lærerne i udskolingen er blevet spurgt, for at få indblik i 
erfaringen fra eleverne. 
 
Ib orienterer om undersøgelsen blandet elever og lærer i overbygningen 
om skolerejser. Resultat af undersøgelsen har medført en overvægt af 
elever og lærer der ønsker en tur i 9. klasse. 
 
 
Bemærkninger:  

- Integrerede sociale bånd, ved at kunne rejse på tværs af årgange 
med samme linjefag. 

- Der bliver nævnt at en dag er for lidt til en mindre tur, men at 
man kunne justere ved dagene på de andre ture og se på noget 
gratis transport ift. Det økonomiske.  

- Der bliver spurgt ind til opkrævning til kost når der bliver lagt flere 
ture ind end først tænkt. – Ib tilføjer at der ikke er regler på det 
område ift. Hvor mange gange der må opkræves. 

- Der bliver spurgt ind til om eleverne selv kan tjene penge til de her 
ture.  

- Der skal også tages hensyn til at det ikke får indflydelse på 
hverdagen og at den ekstra tur ikke skal være afgørende for noget 
der erstatter noget godt i hverdagen. 

- Der bliver nævnt at der skal tages højde for interessen fremfor 
rejsen. 

- Der skal også tages højde for samarbejdet mellem forældrene 
klasserne på tværs. 

- Der arbejdes med et ønske om små ture med linjefagene, med 
tanke på økonomi og ressourcer.  

 
 
Punktet bliver taget op igen på næste bestyrelsesmøde. Nu er der blevet 
orienteret og delt tanker og ideer. Ledelsen vil se på det igen og så vil det 
blive drøftet igen næste gang, hvor vi alle har gjort os nogle flere tanker.  
 
Linjefagsbeskrivelserne bliver sendt med rundt når der sendes dagsorden 
ud til næste møde. 

 

 

Punkt 6 Fraværsprocent hos elever 

Ansvarlig og tid Ib, 25 min 

Formål Drøftelse og høringssvar til politikkerne 
 

Referat  
Der er ikke blevet sendt bilag med ud med dagsordenen, men Ib 
informerer.  
Der er politisk opmærksomhed på fraværet blandt eleverne. De vil gerne 
have vores bud på hvordan vi kan nedbringe fraværet. Det vil de gerne 
have et høringssvar på. 
 
Fraværet for elever i Odsherred kommune ser ud således: 

- Sygefravær 3,1% 
- Ulovligt fravær 1,7% 
- Øvrigt fravær 2,5% 



 

 

 
Bemærkninger: 

- Hvordan opgør man fraværet? 
- Hvordan ser det ud lokalt på vores skole? 
- Interessant at se på fordelingen mellem indskoling, mellemtrin og 

udskoling. 
- Skal vi komme med bud på hvad vi kan gøre? 
- Trivsel og fravær er også relevant at se på ift. Dette. 
- Interessant at se på det ulovlige fravær. Handler det om at 

forældre glemmer at registrere i AULA eller ses det i udskolingen? 
- Interessant at undersøge om forældrehjælp er påkrævet i forhold 

til registrering på AULA – Altså ser vi det reelle billede, eller kan vi 
komme noget af det til livs ved  

- Kunne det være smart at skrive en procedure ud i forhold til regler 
om registrering af ferie, sygdom m.m. og hvad vej det skal gå, 
kontoret eller teamet. 

- Hyggedage kan også spille ind i statistikken. 
- Kan det handle om en politik fra skolen side. Hvornår accepterer 

man fravær? Der er den politik fra Ib om at der bliver ønsket en 
god tur! Det kan tage udgangspunkt i om man ser det som et 
problem eller en ressource for barnet. Det er svært at se på uden 
at tage udgangspunkt i den enkeltes tilfælde og behov. 

- Der bliver spurgt ind til vekslende ferieuger ved f.eks. 
efterårsferie, vinterferie m.m. 

- Interessant at dykke ned i de fravær som vi ikke kender, det 
ulovlige fravær. Vores samfund og ungemiljø. Handler det om 
trivsel eller handler det om forældrenes registrering på AULA. 

- I bund og grund er der ret stor enighed i at det ulovlige fravær 
handler om forældredelen og eventuelle udfordringer i at 
registrere det i AULA. Det kunne være en guide på det fælles 
forældremøde. 

- En væsentlige pointe for høringssvaret er at notere sig en 
opmærksomhed og nysgerrighed på, at vi interesserer os for den 
del.  

- Interessant at se på en ringeordning eleverne imellem ift. Når 
eleverne er fraværet, for at vise omsorg. Relevant at se på når vi 
nærmere kender vores lokale statistikker her på vig skole. 

 
Dette punkt bliver taget med videre på næste bestyrelsesmøde. Vi gør os 
flere tanker til næste gang.  
Derudover bliver der rettet henvendelse til elevrådet, som drøfter emnet 
torsdag i denne uge inden der bliver lavet høringssvar. 
Ib laver høringssvar ud fra referatet. 

 

 

Punkt 7 Undersøgelse af ungeprofil i Odsherred kommune 

Ansvarlig og tid Vicki, 30 min 

Formål Drøftelse med blik for alle unge i Odsherred og hvad vi kan/bør gøre 
på Vig skole. Se bilag  

Referat  
- Ib orienterer at der kommer en undersøgelse mere i dette skoleår 

hvor 8. og 9. klasserne bliver spurgt. Så der kan blive en 
sammenligning i undersøgelserne. 

- Der er kommet en handleplan for sundhedspolitikken som gerne 
skulle lægge på kommunens hjemmeside. 



 

 

- Digital dannelse og adfærd kunne også være et fokuspunkt med 
nogle klare rammer. 

- De sociale medier fylder meget i skoletiden, og tager tid og fokus 
fra undervisningen.  

- Vi har brug for forældreansvar og vi har brug for politikker. 
- Der har været oplæg fra ”institut for digital dannelse” for alle 

medarbejdere på skolen.  
- Flere af punkterne taler ind i eleverne trivsel 
- Hvorfor skal eleverne have deres mobiler med i skole? 
- Computerne bliver også brugt til sociale medier. 
- Telefoner låst væk for eleverne i både skole og SFO-tid.  
- Der bliver spurgt ind til hvordan skolen arbejder med 

seksualundervisning udover uge 6. Ib fortæller at der er brug for en 
nytænkning generelt set. Men at der arbejdes med emnet på 
årsbasis. 

 
Ud fra det der er sagt vil Ib undersøge om det her er en proces der skal 
tages hul på ud fra det syn at højne trivsel, nærvær og samvær. Ib tager 
det med videre til medarbejdergruppen. 

 

 
 
Punkter til møder i dette skoleår: 

 Undersøgelser af Forældres valg af skole til deres børn 

 Evaluering af gratis skolemad 

 Kantine på skolen 
 



 

 

Underskrift for deltagelse af Skolebestyrelsesmøde 
 

Dato for afholdelse: 10.08.22 

 

 

1. Vicki Porsild   __________________________________________ 

2. Ditte Marie Olesen  __________________________________________ 

3. Mie Nitsche Vollbrecht Larsen__________________________________________ 

4. Nadia Olsen  __________________________________________ 

5. Mette Lund Bours  __________________________________________ 

6. Thomas Jeppesen ___________________________________________ 

7. Jeanette Thorsen  _____/_____________________________________ 

8. Maja Larsen  ___________________________________________ 

9. Jasmin Dyrendom Severinsen _____/_____________________________________ 

10.  Ib Kristensen  ___________________________________________ 

11.  Yvonne Birkedal  ___________________________________________ 

12.  Rasmus Christensen ___________________________________________ 

13.  Lone Marcussen  ___________________________________________ 


